



DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

COMMUNIQUÉ

No: 35
No.: 35

DIFFUSION:
RELEASE:

FOR IMMEDIATE RELEASE
APRIL 29, 1977

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE
LE 29 AVRIL 1977

DIPLOMATIC APPOINTMENT
NOMINATION DIPLOMATIQUE

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Don Jamieson, announces the following diplomatic appointment:

Mr. Roger Rousseau, 56, originally from Trois-Pistoles, Quebec, has been appointed Ambassador to Venezuela.

Mr. Rousseau attended Sir George Williams College and New York University and served in the Royal Canadian Air Force 1941-45 (Capt.). He joined the Trade Commissioner Service in 1951 and served abroad in New Orleans, Mexico, Beirut, Buenos Aires and Paris. In 1970 he transferred to the Department of External Affairs and was appointed Ambassador to Cameroon. Since 1972 Mr. Rousseau has been Commissioner-General of the 1976 Olympic Games and President of the Organizing Committee. In 1977 Mr. Rousseau was invested as a Companion of the Order of Canada.

Mr. Rousseau succeeds Mr. Maurice Schwarzmann who retired earlier this year.

* * * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Don Jamieson, annonce la nomination diplomatique suivante:

M. Roger Rousseau, âgé de 56 ans et originaire de Trois-Pistoles (Québec), est nommé ambassadeur en Venezuela.

Diplômé du Collège Sir George Williams et de l'Université de New York, M. Rousseau a servi de 1941 à 1945 dans l'Aviation royale canadienne, où il a obtenu le grade de capitaine. En 1951, il entre au Service des délégués commerciaux. Il sera affecté à la Nouvelle-Orléans, à Mexico, à Beyrouth, à Buenos Aires et à Paris. Muté en 1970 au ministère des Affaires extérieures, il est nommé ambassadeur au Cameroun. Depuis 1972, M. Rousseau cumulait les fonctions de commissaire général des Jeux olympiques de 1976 et de président du Comité organisateur. En 1977, il a été fait Compagnon de l'Ordre du Canada.

M. Rousseau succède à M. Maurice Schwarzmann, qui a pris sa retraite au début de l'année.